
NESSESSIIVIRAKENNE

täytyy, pitää, on pakko, 
ei tarvitse



NESSESSIIVIRAKENNE

kertoo, mitä täytyy tehdä

  mitä pitää tehdä

  mitä on pakko tehdä

  mitä ei tarvitse tehdä

> Tells about necessity.

ENGLANNIKSI:
have to
need to
must
be obliged to
be necessary
etc.

DIFFICULT TO FIND THE 
EXACT CORRESPONDENCES!



NESSESSIIVIRAKENNE

kertoo, mitä täytyy tehdä

  mitä pitää tehdä

  mitä on pakko tehdä

  mitä ei tarvitse tehdä

1. VERBI on AINA 
HÄN-MUODOSSA (SG3)

2. VERBI on 
PERUSMUODOSSA
= INFINITIIVI



In english:

1. The VERB is ALWAYS 
in singular third person (he/she) and 
it DOES NOT correlate with the semantic subject!

2. VERBI is in basic form = INFINITIVE 



TEKIJÄ eli SUBJEKTI on GENETIIVISSÄ

Minun 

Lapsen

Presidentin

Meidän 

täytyy mennä kauppaan.

pitää tehdä läksyt.

on pakko mennä töihin joka päivä.

ei tarvitse olla huolissamme.



SUBJECT is in GENITIVE:

Minun
I must go to the store.
Lapsen
The child has to do the homework.
Presidentin
The president has to go to work every day.
Meidän
We do not need to worry.

täytyy mennä kauppaan. 

pitää tehdä läksyt.

on pakko mennä töihin joka päivä.

ei tarvitse olla huolissamme.



ESIMERKKEJÄ:

Sinun ei tarvitse mennä tänään kouluun.

Maijan on pakko maksaa lasku tänään.

Pekan täytyy tiskata nyt.

Heidän pitää muistaa tulla ajoissa. 

Hänen ei tarvitse laittaa ruokaa tänään.



EXAMPLES:

Sinun ei tarvitse mennä tänään kouluun.
You don’t have to go to school today.
Maijan on pakko maksaa lasku tänään.
Maija has to pay the bill today. 
Pekan täytyy tiskata nyt.
Pekka must do the dishes now.
Heidän pitää muistaa tulla ajoissa. 
They have to remember to come on time.
Hänen ei tarvitse laittaa ruokaa tänään.
She/He doesn’t have to cook today.



Myös tämä verbi toimii 
samoin: 

KANNATTAA
be worth it 

pay off
should 

Minun kannattaa opiskella.

Kaikkien kannattaa urheilla.

Liisan kannattaa ostaa talo.

Rahat kannattaa sijoittaa.



ERIKOISTAPAUS:
Nollapersoona

Special case: 
“Zero Persona”



Lause voi olla myös ILMAN SUBJEKTIA:
Objekti hyppää alkuun.

Ikkunat täytyy sulkea.

Pitää olla varovainen.

Tentti on pakko tehdä.

Koko kirjaa ei tarvitse lukea.

Tämä on ns. 
NOLLAPERSOONA

(ns. = “niin sanottu”)



Lause voi olla myös ILMAN SUBJEKTIA.

Ikkunat täytyy sulkea.

Pitää olla varovainen.

Tentti on pakko tehdä.

Koko kirjaa ei tarvitse lukea.

OBJEKTI on 
PERUSMUODOSSA=
nominatiivi
tai
kielteisessä 
lauseessa 
“ei tarvitse”
PARTITIIVISSA 

 



Sentence can also be WITHOUT SUBJECT:
OBJECT jumps into the beginning:

Ikkunat täytyy sulkea.
The windows need to be closed.
Pitää olla varovainen.
One must be careful.
Tentti on pakko tehdä.
You have to do the exam. (“you” as anyone, whoever)
Koko kirjaa ei tarvitse lukea.
There is no need to read the whole book.

This is so called 
“zero persona”



ESIMERKKEJÄ: nollapersoona

Pyörä on pakko lukita Helsingissä. 

Koira pitää pitää narussa. = Koira täytyy pitää narussa.

Kesällä ei tarvitse pukeutua toppatakkiin.



EXAMPLES: “zero persona”

Pyörä on pakko lukita Helsingissä. 
The bike has to be locked in Helsinki.
Koira pitää pitää narussa. = Koira täytyy pitää narussa.
You need to keep the dog in a leash./ The dog needs to be kept leashed.
Kesällä ei tarvitse pukeutua toppatakkiin.
You don’t have to dress up in quilted jacket in the summer. 
/In the summer one does need a quilted jacket.


